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Vážení spoluobčania, 
milí priatelia,
dovoľte mi, aby som sa 
Vám zo stránok našich 
obecných novín pri-
hovoril pri príležitosti 
konca roku dvetisíc 
jedenásť. Neviem ako Vám, ale mne ten-
to rok uplynul ako voda. S prekvapením 
si uvedomujem, že vstupujeme do jeho 
posledných dní. Na jeho začiatku som 
prevzal starostovské kreslo, a tak som sa 
ponoril do práce pre našu obec, že mi me-
siace plynuli ako týždne a týždne ako dni.  
I keď vždy sa dá urobiť i viac, predsa sa oh-
liadam po tomto roku s určitou hrdosťou. 
Výsledky práce môjho prvého roka v tomto 
volebnom období je už vidieť, a to napr. pri 
rozpočte, ktorý je v dnešných ekonomicky 
ťažkých časoch prebytkový. O všetkom sa 
viac dočítate v liste, ktorý som Vám napísal  
a v ktorom Vás tiež pozývam na stretnutia, 
pri ktorých vyhodnotíme dosiahnuté vý-
sledky a prediskutujeme smerovanie obce 
v ďalšom období. Verím, že sa týchto stret-
nutí zúčastníte, pretože Váš názor je pre 
mňa nesmierne dôležitý. V závere roka sa 
musím poďakovať všetkým, ktorí mi s prá-
cou pre našu obec pomáhali. Sám by som 
samozrejme dokázal málo, o to je moja 
vďačnosť tým, ktorí priložili ruku k spoloč-
nému dielu väčšia! 
V závere mi dovoľte, aby som Vám do nad-
chádzajúceho roka poprial iba to najlepšie, 
mnoho šťastia v osobnom i profesijnom 
živote. Verím, že sa spolu stretneme i pri 
slávnostnom odpočítavaní konca roka, tak 
ako v minulom roku, kde Vám budem môcť 
popriať šťastie a zdravie i osobne.

ThDr. Jozef Murín  

Folklórna skupina Čierťaž 
(str. 8)

FK sokol Nemecká  
(str. 11)

Vianočná akadémia
(str. 5)

Opäť sa nás dotýka tajomstvo Vianoc. Tajomstvo lásky Boha, ktorý sa stáva člove-
kom. Prichádza k nám s tvárou betlehemského dieťaťa. Z nej nám žiari Božie svetlo 
a rozháňa temnotu noci. Nevieme, či sa Ježiš narodil v noci. Kresťania si však zvy-
čajne predstavujú, že narodenie Spasiteľa sa udialo v noci. Noc je dvojznačná. Na 
jednej strane môže byť časom neistoty a nebezpečenstva. Avšak noc má aj inú po-
dobu. Je tiež časom ticha, časom modlitby, časom očakávania svetla. Je prísľubom 
nového dňa. Vianočná noc je tichá, svätá noc. Viera kresťanov hovorí, že v túto noc 
sa začína uskutočňovať dielo našej spásy. Sám Boh ticho vystupuje zo svojej nebes-

kej slávy a prichádza na 
našu zem. Celkom nežne 
vstupuje do našej exis-
tencie. Začína ako každý  
z nás, úplne bezbranný  
a detský. On sám nám vy-
chádza v ústrety, pretože 
my by sme nenašli cestu 
k nemu. Putuje po našich 
cestách, prežíva naše ra-
dosti i našu biedu. Žije 
náš život a zomiera našou 
smrťou. Raz a navždy nás 
prijíma za svojich. 

Ako teda sláviť Vianoce? Ako tajomstvo posvätnej noci. Vianoce majú byť tiché, 
nežné ako srdce dieťaťa. Majme odvahu vstúpiť do ticha Vianoc, vzdajme sa zby-
točného zhonu. V ľudskom srdci je priestor, v ktorom je človek celkom sám, a kam 
nikto nemá prístup okrem Boha. Vstúpme do tejto svätyne srdca a započúvajme sa 
do nevýslovnej melódie, ktorá zaznieva v mlčaní svätej noci. Pretože Slovo sa stáva 
telom, Boh je nám blízko. Najtichšie slovo, slovo lásky, znie znova v presvätú noc 
aj pre nás. Prijmime ho s otvoreným srdcom a spievajme s nebeskými chórmi Sláva 
Bohu na výsostiach a na zemi pokoj ľuďom dobrej vôle.

Miroslav Kuric
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Zo života obecného úradu
Od posledného vydania našich obecných novín starosta obce i za-
mestnanci obecného úradu vykonali mnoho takej práce, ktorá je vi-
dieť, ale možno ešte viac tej skrytej, ako sa hovorí „papierovej“.
Najvážnejšou činnosťou v uplynulom období bola práca spojená s 
rekonštrukciou vozovky v celej dĺžke našej obce. Práca bola rozdele-
ná do dvoch etáp. Prvá v súvislosti s „Rekonštrukciou cesty III/066 
47 Ráztoka a cesty III/066 57 Nemecká na posilnenie vybavenosti 
územia a druhá v súvislosti s „Rekonštrukciou mostných objektov 
ev.č. 66-093 a 66-093a Zámostie. Kolaudácia za účasti starostu pre-
behla v tomto týždni. Nešťastne urobený zjazd do Zámostia bude 
opravený v jarnom období budúceho roka.
Obec sa tiež postarala, aby boli do Dušičiek opravené miesta posled-
ného odpočinku. Naše cintoríny, ich ploty, ústredné kríže a ďalšie 
objekty už nutne potrebovali nový náter. Taktiež boli natreté vstupné 
brány. Náletové dreviny, ktoré sa tam za posledné roky zakorenili a 
rozbujneli, sme nechali vyklčovať. Postupne chceme opraviť všetky 
vzácne liate kríže a oplôtky okolo hrobov, o ktoré sa už nemá kto po-

Tak ako býva na konci roka zvykom bilan-
covanie, tak sme aj v našej obecnej knižnici 

spravili malý sumár toho, čo sme počas roka dosiahli alebo urobili. 
Pre obecnú knižnicu bol tento rok veľmi prínosný. Po niekoľkých ro-
koch s malým finančným limitom pre nákup nových kníh sa usmia- 
lo šťastie v podobe finančnej dotácie z Ministerstva kultúry SR aj na 
nás. Vďaka starostovi obce, ktorý sa postaral o spracovanie žiados-
ti na grant a celý proces dotiahol do úspešného do konca, dostala 
knižnica príspevok, z ktorého sme mohli zafinancovať nákup no-
vých kníh. Knižnica tak dostala približne 200 nových kníh pre deti 
i dospelých.
Aj akcie, ktoré sme počas roka organizovali, dopadli veľmi dobre. 
Pri príležitosti mesiaca knihy sa v marci uskutočnila v DD a DSS 
HRON Dubová prednáška o činnosti knižnice a poskytovaných 
službách spojená s obrazovou prezentáciou.

starať. Veľkú radosť máme i z úspeš-
nej rekonštrukcie tzv. Dolnej školy v 
Zámostí, kde bola natretá strecha, 
opravené fasády a vymaľované vn-
útorné priestory. Tiež boli natreté 
niektoré ďalšie strechy na obecných 
budovách. 
Ako ste si mohli všimnúť, obec bola 
v posledných mesiacoch čistejšia, 
každý týždeň aktivační pracovníci 
prešli a skontrolovali všetky cesty a 
vyzbierali odpadky po neporiadni-
koch. Aktuálne sa venujeme zimnej 
údržbe. Priebežne je opravované 
verejné osvetlenie a verejný rozhlas, 
ktoré vykazujú veľmi časté poruchy.

Starosta obce a zamestnanci OÚ

Obecná knižnica sa prezentovala aj na Dňoch obce burzou kníh, 
prezentáciou nových kníh a taktiež rôznymi súťažami pre deti.
V spolupráci s Verejnou knižnicou Mikuláša Kováča, bola pripra-
vená beseda s MUDr. Očenášom o jeho potulkách svetom, ktorá sa 
konala v priestoroch DD a DSS Hron v Dubovej.
Koncom roka sa Obecný úrad v Nemeckej postaral o renováciu 
priestorov knižnice, ktorá pozostávala zo zamurovania prebytoč-
ných otvorov v priečkach, vymaľovania väčšej časti stien. Taktiež 
sa môžeme tešiť z nového výpožičného pultu a príručnej knižnice. 
Do konca roka bude sprístupnená Wifi zóna v priestoroch knižnice, 
kde pán starosta poskytol svoj vlastný router, aby táto služba pre 
návštevníkov knižnice mohla byť zaistená.
Touto cestou by som sa chcela poďakovať všetkým verným čita-
teľom, ktorí zachovali knižnici priazeň a zároveň by som rada po-
zvala aj ostatných milovníkov peknej knihy medzi nás, a to každý 
štvrtok počas výpožičných hodín t. j. od 16.00 do 18.00 hod.
Prajem Vám šťastné a veselé Vianoce a veľa zdravia a dostatok no-
vých kníh v Novom roku 2012.

Kasášová Renata, knihovníčka OK
 

Na svojom poslednom Zastupiteľstve schválili obecní poslanci ná-
vrh Všeobecne záväzného nariadenia o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  
v zmysle zákona č. 582/2004 v znení neskorších zmien a doplnkov  
s účinnosťou od 1. 1. 2012. 
Môžem konštatovať, že na rozdiel od mnohých iných miest a obcí 
na Slovensku sa v našej obci miestne dane a poplatky nebudú zvy-
šovať a nepridáme sa k mnohým negatívnym správam o zdražovaní 
v budúcom roku. Jedinou zmenou je výber poplatku za komunálne 
odpady, ktoré vznikajú na území našej obce. Platí zákonný princíp, 
že obec zo svojho rozpočtu nesmie odvoz komunálneho odpadu do-

tovať. Pripravili sme analýzu nákladov a výnosov spojenú s odvozom 
komunálneho odpadu, na základe ktorej sa ukázalo, že je potrebné 
zvýšiť poplatok za odvoz komunálneho odpadu približne o dvadsať 
centov na mesiac a jednu osobu. Takisto sa zmeny dotknú poplatku 
pre právnické  osoby a podnikateľov, ktorý sa po novom bude vypo-
čítavať s priemerného počtu zamestnancov pripadajúcich na určené 
obdobie, neznížený o počet osôb, ktoré majú v obci trvalý, alebo 
prechodný pobyt, vynásobený koeficientom ustanoveným obcou.
Žiadne ďalšie miestne dane a poplatky sa zvyšovať v roku 2012 ne-
budú. Vývoj verejných financií má však skôr negatívnu tendenciu  
a na obce sa valí čoraz viac povinností a čoraz menej finančných 
prostriedkov, preto ďalší vývoj v tejto oblasti nie je možné predví-
dať.

ThDr. Jozef Murín

Dane a miestne poplatky
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Zábava ako sa patrí...Zábava ako sa patrí...

Sobota večer pred Mikulášom – vysvietená a vyzdobená sála  
v Dome služieb v Dubovej – prichádzajúcich hostí už pri vstupe 
trocha prekvapuje mladý pár uvítacím prípitkom a usádzaním 
k slávnostne upraveným stolom s ich menovkami. Z priestoru 
diskdžokeja pod nástennou maľbou Dubovej sa do sály nesie 
príjemná hudba. S úderom ôsmej moderátorka večera, a ako 
sa ukáže, aj „dlhej noci“ – p. Grúberová – víta sálu plnú hostí  
a otvára podujatie. Jej slová dopĺňa pôvodca myšlienky „sused-
skej zábavy“ obyvateľov obce troch ruží a jedného srdca a jeden 
z tých (Elenka, Janka, Katka, Marika, Martuška, Vierka, Peter), 
čo v rámci Klubu voľného času JOJBYBOLO toto podujatie 
pripravili. Pripomenul pôvod mikulášskej tradície obdarúvania 
sa a spätosť mena sv. Mikuláša s tunajšou obcou a farnosťou  
a vyjadruje presvedčenie, že všetci v sále sa v ten večer vzájomne 
obdarujú minimálne priateľským pohľadom a dobrou náladou.
Ale to už Mikuláš každému nadeľuje zlaté dukátiky a od stolov 
postupne zaznievajú najkrajšie, či najmúdrejšie spomedzi pripo-
jených citátov. Krátko za tým chytá za srdiečko pôsobivý prejav 
Vanesky a Mareka – deväťročných tanečníkov, majstrov Sloven-
ska v spoločenskom tanci (ZUŠ Brusno), ako aj moderný tanec 
dvoch o niečo starších dievčat – Monika a Peťa (ZŠ s MŠ Ne-
mecká). Nečudo, že ich neskoršie pozvanie do úvodného taneč-
ného kola sa v sále stretáva s patričnou odozvou. 
Po večeri a vizuálnej prezentácii aktivít klubu JOJBYBOLO 
(www.jojbybolo.webnode.sk) rozoznieva sálu harmonika p. Edka 

Bartoša a od stolov spev obľúbených melódií v ľudovom tóne. 
Niekoľko milovníčok modernejších rytmov nachádza odvahu  
a za spev v karaoke zožne zaslúžený potlesk. Krátko po polnoci 
početnou bohatosťou a humorným poňatím rezonuje tombola  
z prinesených, ale aj zo vstupného obstaraných predmetov. Ško-
da, že hlavné výhry: Pobyt v Kanade a Prelet nad zasneženým 
Alpami si výhercovia nemohli užiť dlhšie. Tanečné kolo strieda 
ďalšie, zábava vrcholí a nad ránom doznieva.
Teší nás, že osobné zaujatie a ochota urobiť niečo pre seba  
i ostatných sa zúročili – mikulášska zábava ponúkla v rámci mož-
ností asi všetko, čo k takémuto spoločenskému podujatiu patrí. 
Ale najlepšie bude opýtať sa tých, čo sa zúčastnili. Nadránom 
vyslovená otázka účastníčky – či nebude aj zábava silvestrovská –  
čosi napovedá. Iná myšlienočka však pokoj mi nedá – prečo zo 
všetkých troch ruží v tú noc stretla sa so srdcom naplno len jed-
na...

Naše poďakovanie patrí obci Nemecká a p. starostovi (ktorý sa 
pre zahraničnú služobnú cestu nemohol zúčastniť), moderátor-
ke, sponzorovi uvítacieho prípitku, všetkým účinkujúcim, ako aj 
tým, čo akokoľvek inak pomohli.      
  
Za JOJBYBOLO

Peter K.
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BESEDA SO SPISOVATEĽKOU
Poznáte knihu „Moja Banská Bystrica“? Žiaci 3. až 6. ročníka našej školy sa zozná-
mili s jej obsahom priamo od autorky, ktorou je PaedDr. Slavomíra Očenášová- 
-Štrbová, PhD. Počas besedy sa dozvedeli, čo všetko autorka musela naštudovať, 
prelistovať a s koľkými zaujímavými ľuďmi sa porozprávať, aby sa zrodila uvedená 
publikácia adresovaná najmä deťom.
Okrem rozhovorov hlavných postáv Barbory a Jakuba kniha obsahuje veľké množ-
stvo fotografií a básní. Niektoré verše napísala pani Elena Cmarková, ktorá sa tiež 
zúčastnila na besede. Opísala žiakom svoju lásku k veršovaniu. Žiaci v závere bese-
dy položili autorke niekoľko otázok, na ktoré im ochotne odpovedala.
Verím, že beseda vzbudila u žiakov záujem o literatúru a aspoň niektorí siahnu po 
uvedenej knihe a zoznámia sa s históriou Banskej Bystrice.

Mgr. Zuzana Očenášová

Jeseň je ročné obdobie, kedy si pripomíname Mesiac úcty k star-
ším. V našej materskej škole sme 9. novembra 2011 pripravili pre 
starých rodičov príjemné popoludnie. Potešili ich vnúčatá so svojim 
vystúpením v podobe pesničiek, básničiek, scénok a tančekov. Ich 
srdiečka pohladili ručne vyrobenými darčekmi. Odmenou pre deti 
boli usmiate tváre, rozžiarené oči a veľký potlesk starých rodičov.
Jesenná príroda má svoje čaro a ponúka množstvo zaujímavého ma-
teriálu. Deti spolu s rodičmi a starými rodičmi za pomoci fantázie, 
vyrábali zvieratká, lesných škriatkov a strašidielka. Používali pri tom 
prírodný materiál ako sú šípky, listy, orechové škrupinky, šišky, gaš-
tany, semienka a tekvičky. 
Prostredníctvom rôznych aktivít si deti rozvíjali psychomotorické, 
osobnostné a učebné kompetencie. Na rozvíjanie kľúčových kom-
petencií detí učiteľky využili stratégie 
ako sú lepenie, zber prírodnín, odtlá-
čanie listov, maľovanie, práca s plas-
telínou, hudobno – pohybové hry, ná-
cvik a recitácia básní a dramatizácia 
rozprávok.

TVORIVÁ DIELŇA V MATERSKEJ ŠKOLE

 Zo všetkých výrobkov 
sme spoločne vytvorili 
krásnu výstavku, ktorá 
nám spríjemnila priesto-
ry materskej školy. 
 Ďakujeme všetkým za 
návštevu a príjemne strá-
vené popoludnie.

 Deti a učiteľky  
z materskej školy
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VIaNoČNÁ aKaDÉMIa  
V ZŠ S MŠ NEMECKÁ
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Ešte dňa 16. 8. 2011 prijal naše pozvanie do DD a DSS 
Hron v Dubovej pán Jaroslav Majerčík, obyvateľ obce Du-
bová, aby porozprával všetkým prijímateľom sociálnej služby  
o svojej celoživotnej záľube.
Od detstva rád maľoval, kreslil a počas vojenskej služby sa 
venoval karikatúre. Patrí k zakladajúcim členom breznian-
skeho krúžku amatérskych výtvarníkov KAVT a od roku 
1997 je členom združenia nezávislých výtvarníkov Artefakt 
v Banskej Bystrici.
Venuje sa hlavne olejomaľbe. V jeho obrazoch, ktoré si noví 
majitelia rozniesli po celom svete, dominujú motívy prírody, 
hlavne rodného Horehronia. Svoje zaujímavé rozprávanie 
obohatil pán Majerčík mnohými ukážkami svojej práce, a tak 
sme mali možnosť oboznámiť sa s prierezom jeho tvorby. 
Beseda s pánom Majerčíkom bola pokračovaním v stretnu-
tiach s ľuďmi so zaujímavým koníčkom, ktorí žijú v našom 
blízkom okolí. 

 Dni dobrovoľníctva

Striebristé vlasy nesvedčia len o dovŕšenom veku, 
ale majú v sebe aj iskrenie drahocenného pozna-
nia, historickej pamäti. Buďte ešte dlhé roky me- 
dzi nami šťastní, pokojne žite život v kruhu tých, 
čo Vás majú radi. Prešli ste jarou i letom života. 
Nadišla jeseň. Nech je krásna, pokojná a slnečná.  
S takýmto krásnym želaním, poďakovaním za celo- 
životnú prácu a pekným kultúrnym programom  
navštívili obyvateľov DD a DSS HRON 26. októb-
ra 2011 študenti Súkromnej pedagogickej a sociál-
nej akadémie EBG v Brezne. Patrí im za to vďaka, 
že ani tento rok na nás nezabudli. 

 Výtvarník v DD a Dss hron v Dubovej

V dňoch 23. a 24. septembra sa konali už tretí rok Dni dob-
rovoľníctva. V DD a DSS HRON sa zišli tí, ktorí chceli zažiť 
povznášajúci pocit z nezištnej pomoci druhým a ktorí veno-
vali kúsok svojho času a schopností v prospech obyvateľov 
nášho zariadenia. 
Do dobrovoľníckych aktivít sa zapojili študenti a žiaci  
z SPSA EBG Brezno, HA Brezno, ZŠ Podbrezová, DFS 
Šťastné detstvo, zamestnanci OÚ Podbrezová, Elaro, s. r. o. 
Brezno, HPI, s. r. o., DD a DSS HRON, ale aj obyvatelia 
nášho zariadenia a dôchodcovia z obce Podbrezová. Celkový 
počet bol 68 dobrovoľníkov, ktorí spolu odpracovali 186,5 
hodín. Dobrovoľníci pomohli pri prácach v záhrade, sláv-
nostne obslúžili našich obyvateľov pri obede a rozveselili 
všetkých bohatým kultúrnym programom.

Všetkým, ktorí sa Dní dobrovoľníctva zúčastnili, patrí veľké poďakovanie a tým, ktorí to nestihli, patrí odkaz, aby sa prišli 
presvedčiť, že konať dobro nie je ťažké a že stojí za to. 

 Mesiac úcty k starším v DD a Dss hron
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 10 rokov DD a Dss hron
Desať rokov ubehlo ako voda. Dňa 7. novembra 2011 sme si 
pripomenuli už 10. výročie otvorenia Domova dôchodcov  
a domova sociálnych služieb HRON v Dubovej. Obyvatelia  
a zamestnanci si spoločne s hosťami, ktorí prijali naše po-
zvanie, PhDr. Jankou Dupákovou, PhDr. Soňou Málusovou  
a Ing. Jánom Grénerom zaspomínali a premerali cestu, ktorú 
sme spoločne prešli. Vynorilo sa nám v pamäti nespočetné 
množstvo viac, či menej 
významných udalostí, úspe-
chov, všedných i slávnost-
ných okamihov, no i veľa 
starostí a prekážok, ktoré 
sme spolu museli prekonať.
 Zaželajme jubilantovi –  
Domovu dôchodcov a do-
movu sociálnych služieb 
HRON, nech sa mu darí 
aj v nasledujúcich rokoch. 
Nech naďalej poskytuje 
kvalitné sociálne služby 
tým, ktorých zdobí striebro 
šedín, vypracovaná ruka, 

 Liga aktívnych občanov slovenska
Popoludnie plné zaujímavých aktivít pripravili pre obyvateľov DD a DSS 
HRON členky Ligy aktívnych občanov Slovenska. V piatok 25. novem-
bra naše zariadenie navštívili už druhýkrát. Tréningy a hry boli zamera-
né na zlepšenie komunikačných schopností, cibrenie jemnej motoriky, 
orientácii v priestore a rozvoj pamäti. Spoločne strávený čas obohatil 
všetkých zúčastnených. Ďakujeme Lige aktívnych občanov Slovenska za 
ich prácu, čas a hlavne ochotu dávať niečo zo srdca, spájať ľudí a moti-
vovať ich.

Vzácnu návštevu privítali obyvatelia DD a DSS HRON 
v Dubovej 6. 12. 2011. Tak ako každý rok, tak aj tento, 
prišiel so sladkou odmenou Mikuláš spolu s pomoc-
níkmi – s anjelom a čertom. Obyvatelia sa na návšte-
vu zodpovedne pripravili a mali nachystané básničky  
a pesničky, aby si sladkú maškrtu zaslúžili. A toto je 
jedna z najkrajších: 
„Mikulášu svätý, dobrý, milý požehnaj mi veľa zdravia, 
málo darov, veľa sily. Nech nám v tomto dome iba lás-
ka rastie, nech nám Pán Boh požehná všetkým šťastie. 
Mikulášku, ďakujem Ti za tvoje dary, nech sa mi pri 
Tvojom plnom košíčku aj na takto rok dobre darí.“ 

ale aj preveľká múdrosť, obdiv okolia i obrov-
ské skúsenosti. Oni chcú od nás len málo – aby 
ich niekto počúval, chcú mať pocit potreby 
pre druhého, mať na blízku priateľa, pomocnú 
ruku a svoj kútik, kde ich každý rešpektuje. 
Čas – ten stále niekam ponáhľa sa míľovými 
krokmi. Nikoho z nás nevynechá, keď pridáva 
roky. A preto do ďalších rokov, želajme si len 
veľa šťastných krokov!

Ing. Šurábová

 Navštívil nás Mikuláš
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Folklórna skupina ČIERťAž
na prehliadke Nositelia tradícií

Folklórna skupina ČIERťAž
na prehliadke Nositelia tradícií

Súťažná prehliadka pod názvom Nositelia tradícií sa koná 
pravidelne každé tri roky. Ide o súťaž dedinských folklórnych 
skupín, ktoré v krátkych programových blokoch predstavujú 
folklór svojej lokality v podobe piesní, tancov zvykov či he-
reckého prejavu. Keď sa folklórna skupina Čierťaž so zvyko-
slovným obrázkom pod názvom Vádzaňia prihlásila do regio- 
nálneho kola súťaže v Polomke, ešte jej členky netušili, že 
s týmto programom zožnú zatiaľ najväčší úspech v histórii 
nášho folkloristického kolektívu. Z regionálneho kola totiž 
skupina postúpila do krajskej súťaže, ktorá sa konala 26. no-
vembra 2011 v Slovenskej Ľupči. Najväčším prekvapením bol 
ale verdikt odbornej poroty, ktorá náš výstup spolu s ďalšími 
dvoma kolektívmi nominovala do celoštátneho kola súťaže, 
ktoré sa bude konať v máji 2012 v Trenčíne. Tam bude spolu 
s folklórnymi skupinami Dobrona z Dobrej Nivy a Bažalička 
z Plachtiniec-Príbeliec reprezentovať Banskobystrický samo-
správny kraj.
Slovo vádzka je v súčasnosti pre väčšinu populácie neznáme. 
V minulosti sa takto nazýval cirkevný obrad očisťovania, kto-
rý absolvovala nevesta po sobáši a aj matka šesť týždňov po 
narodení dieťaťa. Po pôrode bola považovaná za nečistú a aj 
sama bola náchylná na pôsobenie nečistých síl. Od narodenia 
dieťaťa až do vádzky sa matka zdržiavala doma, nezúčastňo-
vala sa spoločenského ani pracovného života a v izbe mala 
posteľ v rohu od ostatného priestoru oddelenú tzv. kútnou 
plachtou, ktorú u nás volali presťeradlo. Nezúčastňovala sa 
ani krstu dieťaťa, ktorý býval spravidla pár dní po narodení. 
Počas doby šestonedelia bola v starostlivosti pôrodnej babice 
a kmotier – žien z duchovného príbuzenstva, ktoré jej pomá-
hali donášaním jedla a aj prácou, ak bolo treba. Sprevádzali 
ju aj na vádzke. Kňaz ju obradne voviedol do chrámu a po 
odbavení predpísaných modlitieb obišla so zapálenou sviecou 
okolo oltára. Tým bola očistená a mohla sa zapojiť do spolo-
čenského aj pracovného života. Po návrate z kostola nasle-
dovala bohatá hostina v dome rodičky, ktorej sa zúčastňovali 

krstné matky, kmotry a ženy z bližšieho aj vzdialenejšieho 
príbuzenstva, ktoré sa kedysi nazývali skleňičkovie chmotri. 
Muži sa hostiny spravidla nezúčastňovali, ich účasť sa pova-
žovala za nevhodnú až zahanbujúcu, ženy mali teda možnosť 
odviazať sa, zabaviť sa a dovoliť si aj to, na čo by v prítomnosti 
mužov nemohli ani pomyslieť. V prvej polovici 20. storočia sa 
už vádzka odbavovala bezprostredne po krste a II. vatikánsky 
koncil v 60. rokoch 20. storočia vádzku ako cirkevný obrad 
úplne zrušil. 
Tieto už zaniknuté zvyky sa rozhodla folklórna skupina Čier-
ťaž spracovať do zvykoslovného obrázku. Odborná porota 
ocenila autentickosť výstupu a najmä prirodzenosť herecké-
ho, spevného, hudobného aj tanečného prejavu. Deväťčlennej 
ženskej speváckej skupine s hudobným sprievodom Richarda 
Datka na heligónke právom patrí uznanie a poďakovanie za 
vzornú reprezentáciu obce a aj celého regiónu.

M. Lokša, vedúci FSk
Foto: Miroslav Zaťko
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Veľakrát sa z úst dospelých ozýva kritika na adresu mládeže. 
Hovoria, že mladí ľudia o nič nemajú záujem, nič sa im ne-
chce, nič nerobia, iba lietajú kade-tade a občas niečo pokazia, 
postriekajú sprejom, či dokonca odmontujú poklopy na ceste. 
Toho zlého je určite oveľa viac a je ťažké napísať sem všetko 
to, čo sa o mladých ľuďoch hovorí. Nechcem zbytočne mora-
lizovať, ale tlačí sa mi do úst otázka, kde sú rodičia? Čo uro-
bili pre to, aby takí neboli? Čo sme urobili my ostatní pre to, 
aby sa nám spolu žilo lepšie, harmonickejšie a bez zbytočných 
hádok? Ale nie všetci mladí sú takí, nedovolím si hádzať ich 
všetkých do jedného vreca...
Mladí ľudia v našej farnosti sa v posledných mesiacoch začali 
pripravovať na birmovku. Už prvé stretnutia naznačovali, že 
mladých je dosť veľa, všetci sme sa tešili, že sa konečne život 
mládeže vo farnosti rozhýbe, že sa budú konať stretnutia, že 
budeme môcť počas omší spievať a hrať, že spolu zažijeme 
kopec zaujímavých zážitkov, na ktoré budeme potom dlho 
spomínať. Ale nestalo sa. Tak, ako býva v našej obci zvykom, 
počiatočná eufória a chuť niečo zmeniť veľmi rýchlo zmizli  
a v kostole ostala len malá partia niekoľkých ľudí, ktorí sa 
snažia nielen sebe, ale aj tým ostatným spoločné stretnutia  
v kostole spríjemniť spevom a piesňami. Je to skupina ľudí, 
ktorá je otvorená prijať medzi seba nielen birmovancov, ale 
aj mladších a deti zo základnej školy, ktoré síce v kostole nie-

kedy aj sú, ale obyčajne sa schovávajú niekde vzadu, kde ich 
takmer vôbec nie je vidieť. Asi sa hanbia. Ja sa však už teraz 
hanbím za všetkých z Vás dvojnásobne. Za všetkých tých, čo 
budú chcieť ísť na birmovku, ale na stretnutia na faru necho-
dia, za všetkých tých, čo aj v tomto roku budú chcieť ísť na  
1. sväté prijímanie, ale po získaní darčekov na svojej oslave 
viac do kostola neprídu, za všetkých Vás, čo prídete len vtedy, 
keď niečo za to dostanete. 
Myslím si, že človek je hlavne preto človekom (a kresťanom), 
lebo od života nechce len dostávať, ale aj dávať. Darovať iným 
kúsok seba je ten najväčší dar. Možno je už tu ten čas, kedy sa 
máme aj my zamyslieť nad tým, či pre svoj osobný a duchovný 
život robíme všetko tak, ako sa má. Sme vždy tými ľuďmi, čo  
s láskou a oddanosťou vezmú svoje deti, vnúčatá, synovcov, 
netere, krstné dcéry, blízkych za ruku a privedú ich do kosto-
la, aj keď sa im nechce? Sme im dobrým vzorom? 

Zuzana Kováčová

PS: Toto malé zamyslenie nech zároveň aj pozvánkou pre všet-
kých tých, ktorí už nechcú zabíjať čas ničnerobením a chceli 
by sa realizovať aj prostredníctvom hudby. Príďte medzi nás 
do kostola, hráme a spievame každú nedeľu o 10.00 hod. Teší-
me sa na všetkých. 

Aj v tomto roku počas vianočných sviatkov navštívia koledníci z Dobrej noviny domácnosti, ktoré sa v našom 
farskom kostole prihlásili, že chcú pomôcť a prispieť euráčikmi detičkám z Afriky. Ak sa chcete aj Vy zapojiť 
a privítať nás vo svojej domácnosti, môžete sa prihlásiť a zapísať sa v farskom kostole v Dubovej najneskôr 
do nedele 25. 12. 2011. Koledníci budú navštevovať prihlásené rodiny v ten istý deň popoludní, v čase od  
16.30 hod. do 20.00 hod. Tešíme sa na Vás.

koledníci

Rímskokatolícky farský úrad v Nemeckej pozýva všetkých farníkov na 

Jasličkovú pobožnosť,

ktorá sa uskutoční 25. decembra 2011 o 15.00 hod.
vo farskom kostole v Dubovej.

KosToL a MLÁDEŽ
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Život na vidieckej škole býva neraz pestrý a plný zvratov či prekvapení. 
Známa a populárna hudobná skupina Lojzo mala okrem iných hitov 
aj ZITKU – OBEZITKU. Keď som v 60-tych rokoch učil v hornoky-
suckej obci medzi Makovom a Turzovkou aj do našej školy chodila 
Zitka, no tá naša nebola tučná, ale Cumlíková.
Ale pekne po poriadku! Prváčka Zitka bolo pekné, okaté dievčatko. Už  
v útlom veku stratilo mamičku a tak častokrát vyhľadávalo tiché a osa-
melé kútiky a snívalo o šťastí. Zitka nosila do školy peknú bodkovanú 
zásterku s veľkými vreckami.
Raz cez veľkú prestávku zaklopali na dvere zborovne malé prváčky, 
aby prezradili svojej pani učiteľke spolužiačkino tajomstvo. Bolo im 
vraj vždy čudné, že ich spolužiačka Zitka sa pravidelne pred veľkou 
prestávkou pýtala na záchod. Tentoraz sa hneď po nej vypýtali aj ďal-

šie dve dievčatá. Potom skryté potichu pozorovali Zitkino počínanie. 
Nevychádzali z údivu, keď začala rýchlo jeden za druhým vyťahovať 
z vreciek zásterky cumlíky a dávať si ich do úst. V očiach vraj malo 
dievčatko taký spokojný výraz, akoby jej ponúkli vrecko dobrôt. Žiač-
ky toto porozprávali pani učiteľke, ktorá si ihneď zavolala do školy 
otca na pohovor. Ten nebol ani veľmi prekvapený nad dcérkiným 
správaním sa. Detský psychológ by hneď vydedukoval, že cumlíky Zit-
ke symbolizovali ranné detstvo a spomienky na prítomnosť nebohej 
mamičky.
Verím, že dnes po 50-tych rokoch je z našej Zitky šťastná babička  
a teší sa zo svojich vnúčeniec, ktoré nemusia byť odkázané na ,,cumlí-
kový doping“, lebo majú obidvoch rodičov.

  Miroslav Suja

Krásne, slnečné dopoludnie 25. augusta 2011 využili obyvatelia DD 
a DSS HRON v Dubovej, aby predviedli svojho športového ducha 
na jubilejnom X. ročníku Športového dňa seniorov.

X. Športový Deň seniorov v Dubovej

Do súťaženia sa aktívne zapojila tretina z celkového počtu obyva-
teľov, ale takmer všetci ostatní povzbudzovali, opekali špekáčiky a 
tešili sa zo spoločnej akcie. Súťažilo sa v rôznych disciplínách ako 
bol hod šípkami, hod na terč a kolky. Nechýbalo občerstvenie a sa-
mozrejme vyhodnotenie a ocenenie víťazov.
Obyvatelia sa v závere zhodli v názore, že dnešná akcia nemala po-
razených, že všetci zúčastnení sú víťazi. 

Naša Zitka Cumlíková (Moje učiteľské spomienky.)

Celý názov tohto článku by mal znieť: Ako pán učiteľ odúčal žiaka fajčiť 
a pritom sám sa postupne stal nefajčiarom. Na príhodu som si spomenul 
nedávno, keď som dostal pozvánku na slávnostné zhromaždenie k 50. vý-
ročiu založenia školy v istej obci na horných Kysuciach. Obec sa nachádza 
blízko hraníc medzi Českou a Slovenskou Republikou. Škola bola mojou 
prvou „rechtorskou štáciou“. V predstihu som sa pozývateľom ospravedlnil, 
že z vážnych zdravotných dôvodov nemôžem na oslavu prísť. Neskôr som 
jednému z účastníkov osláv, ktorý bol mojím spolubývajúcim na internáte 
a zároveň dobrým kamarátom, zavolal a on ma informoval, ako oslavy pre-
behli a koľkí kolegovia sa ich zúčastnili. Tiež mi povedal, že dvaja kolegovia 
z našej starej partie z rokov 1966–1975 už nie sú medzi nami. Jeden z nich 
bol rodákom z Ružomberka a bol nielen náruživým poľovníkom, ale aj tu-
hým fajčiarom. Ako sa to niekedy stáva, mal ako fajčiar aj takú vlastnosť, že 
rád fajčil také papirosy s označením zadarmo.
Jedného dňa tomuto môjmu kolegovi napadla, ako sa neskôr ukázalo – már-
nivá myšlienka, že odnaučí svojho žiaka, siedmaka Tonka, od fajčenia. Ton-
ko bol fajčiarom už hádam od prvej triedy a tento zlozvyk pestoval hlavne 
pri pasení kráv. Plán to bol síce chvályhodný, ale žiaľ sizyfovsky náročný. 

Kolega potom kúpil za svoje balíček Marsiek, ktoré vtedy stali štyri koru-
ny a milého žiaka Tonka po vyučovaní zavolal k sebe do kabinetu. Otvoril 
krabičku cigariet a o dušu ho začal ponúkať. Logicky predpokladal, že po 
polhodine fajčenia žiakovi – fajčiarovi príde zle a zlozvyk naisto zanechá. 
Nuž ale často sa stáva, že sa človek, hoci skúsený preráta a zainvestuje zle. 
Na druhý deň ráno náš kolega, ktorému mimochodom dali žiaci prezývku 
„diviak“ pre jeho poľovnícku vášeň, prišiel do školy mimoriadne otrasený. 
Bol nahnevaný, krútil hlavou,  čosi si mrmlal a mal naozaj akúsi diviačiu 
náladu. Neskôr keď sa upokojil, dorozprával nám celý príbeh. Jeho žiak 
Tonko totiž v kabinete po vyfajčení prvých Marsiek dostal taký „šmak“, že 
po dobrej polhodine núteného fajčenia bola škatuľka cigariet beznádejne 
prázdna. A tak bol jednoznačne strategický plán pedagóga – výskumníka 
načisto zmarený. Od tohto dňa sa už náš kolega hanbil od nás ostatných 
drankať tie „klince do rakvičky“ a div – divúci postupne prestával holdovať 
tomuto skazonosnému zlozvyku on sám.
Keď sa kolega odučil fajčiť, najviac bola natešená jeho pani manželka  
a od samej radosti nám kúpila síce tiež zabijaka, ale v tekutej podobe. Ako 
poriadni chlapi sme si s „lampášom“ hravo poradili. Ako skončil náš žiak 
Tonko už neviem. Keďže stále platí „Zlá zelina nevyhynie“, behá si istotne 
po tomto hrbatom svete aj naďalej, ak nevyhynul ako mamuty a dinosaury. 

Miroslav Suja

ako pán učiteľ žiaka odúčal
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V kalendárnom roku 2011 FK Nemecká 
pôsobil v dvoch súťažiach. V jarnej časti  

v I. triede ObFZ B. Bystrica, z ktorej mužstvo vypadlo do nižšej 
súťaže a od leta bolo zaradené do II. A triedy, kde jeho súpermi 
sú len FK z okresu B. Bystrica.
Po 14 kolách je naše mužstvo na druhom mieste za Jakubom so 
stratou 9 bodov. Zo 14 zápasov 9x zvíťazilo a 5x odišlo z ihris-
ka ako porazené. Najvyššie víťazstvo dosiahlo s Priechodom 
9:0, najväčším sklamaním bola domáca prehra s Hiadlom 2:4, 
hoci Nemecká vyhrávala 2:0. Celkový počet získaných bodov 27  
a skóre 44:20 sa zdá byť uspokojujúci, ale vzhľadom na to, že  
v minulom ročníku mužstvo hralo o súťaž vyššie, nemôžeme byť 
úplne spokojní. Najmä prehry na domácom trávniku so Strelník-
mi a Hiadlom nás mrzia dvojnásobne.
Ani disciplína na ihrisku i v šatniach pred a počas zápasov nebola 
najlepšia, čo sa potom prejavovalo aj na výsledkoch. Veľmi slabý 
bol aj záujem o tréningový proces, ktorý od polovice septembra 
do konca jesennej súťaže už nebol žiadny. Preto je škoda, že pri 
takých slušných podmienkach (finančných i materiálnych) niek-
torí futbalisti pristupujú k plneniu svojich futbalových povinností 
ľahostajne. 
Najväčším potešením pre mužstvo bolo, že z jeho radov pochád-
za najlepší strelec jesenne súťaže – Tomáš Rosina, ktorý zo 44 
gólov mal 12 presných zásahov a výrazne pomohol druhému 
miestu v tabuľke. Gólovo sa mu priblížili Marek Vančo a Ondrej 

Bartoš, obaja strelci 
6 gólov. Podľa vylo-
sovania bude jarná 
časť súťaže pre muž-
stvo náročnejšia, 
preto bude záležať 
od všetkých hráčov, 
ako sa na ňu počas 
zimnej prípravy pri-
pravia a hlavne dú-
fame v lepší prístup 
v majstrovských zá- 
pasoch. Cieľom je  
udržať si druhé  
miesto a získať si  
srdcia fanúšikov 
dobrými výkonmi  
i výsledkami. 
Okrem mužstva do-
spelých pod hlavičkou FK Sokol Nemecká pôsobí aj prípravka 
chlapcov, žiakov 1.–4. ročníka pod vedením trénera Miroslava 
Šnírera. Chlapci mávajú tréningy 2x do týždňa a 1x v rámci fut-
balového krúžku na škole, ktorý vedie Rudolf Chromek. Od jar-
nej časti uvažujeme o ich zaradení do súťaže prípraviek. 

 Výbor FK Sokol Nemecká

P. č. Mužstvo Počet stretnutí Výhry Remízy Prehry Skóre Body 

1. ŠK Sokol Jakub 14 12 0 2 53:15 36

2. Sokol Nemecká 14 9 0 5 44:20 27

3. Slovan Tajov 14 8 3 3 34:21 27

4. FK Šalková B 14 8 2 4 44:24 26

5. Zornička Riečka 14 8 2 4 31:22 26

6. Slovan Malachov 14 7 1 6 24:20 22

7. ŠK Metalservis Králiky 14 7 1 6 26:25 22

8. Družstevník Strelníky 14 7 1 6 25:30 22

9. Iskra Horné Pršany 14 6 3 5 32:31 21

10. Družstevník Mičiná 14 5 1 8 21:33 16

11. Sokol Hiadeľ 14 4 3 7 26:33 15

12. Družstevník Dúbravica 14 3 6 5  9:18 15

13. TJ Hronsek 14 2 4 8 17:35 10

14. OFK 1950 Priechod B 14 3 0 11 24:46 9

15. Baník Ľubietová 14 2 1 11 18:55 7

Dňa 27. decembra 2011 sa uskutoční VIANOČNÝ STOLNO- 
TENISOVÝ TURNAJ MUŽOV, ŽIEN A ŽIAKOV v telocvič-
ni ZŠ s MŠ v Nemeckej. Záujemcovia sa môžu prihlásiť v deň 
konania turnaja v čase od 8.30 do 9.00 hod. alebo u pána Dana 
Kalického na tel. č. 0907 074 115. Štartovné je 20 EUR. O občer-
stvenie je postarané.

Obecný úrad v Nemeckej oznamuje záujemcom o cvičenie, že 
rytmické tanečno-aeróbne cvičenie ZUMBA sa od januára 2012 
bude cvičiť namiesto stredy každý piatok od 17.00 do 18.00 hod. 
v telocvični ZŠ s MŠ v Nemeckej. Prvé cvičenie v roku 2012 
bude v piatok 13. januára 2012 v čase od 17.00 do 18.00 hod. 

FK sokol Nemecká – 2011



Blahoželáme

90 rokov
KLIMEKOVá Mária (Zámostie)
VINCÚROVá Mária (Nemecká)

85 rokov
LOPEJSKÝ Ludvik (Dubová)

80 rokov
HUMAJOVá Emília (Dubová)
KOLEČáNYOVá Veronika (Nemecká)
MATULOVá Ľudmila (Dubová)
SCHWARZBACHEROVá Antónia (Dubová)

75 rokov
SOJAK Vladimír (Nemecká)
VESTFáLOVá Jarmila (Dubová)
MOTOŠKOVá Emília (Nemecká)

LOPEJSKá Cecília  (Nemecká)
SOPKOVá Mária (Nemecká)
LOKŠOVá Irena (Dubová)

70 rokov
SARVAŠ Ján (Dubová)
SOJAK Zoltán (Nemecká)
ŠARINOVá Valéria (Nemecká)
HALGAŠOVá Zuzana (Nemecká)
SOJAKOVá Mária (Dubová)

65 rokov
HOLAS František (Nemecká)
ŽABKA Ivan (Dubová)
ANDEL Igor (Dubová)
PLŠKO Pavol (Dubová)
BELKO Anton (Zámostie)

RUSNáK Marian (Nemecká)
KOBZOŠ Pavol (Nemecká)
KOHÚT Ľubomír (Nemecká)
ŤAŽKá Irena (Zámostie)
PRIESOLOVá Mária (Zámostie)
BARTOŠOVá Magdaléna (Nemecká)
RAFAELISOVá Blanka (Dubová)
RYBáROVá Marta (Zámostie)
ŠIRGELOVá Mária (Nemecká)
KOHÚTOVá Alžbeta (Dubová)

60 rokov
BOBOK Miroslav (Nemecká)
ŠROTOVá Ľubica (Nemecká)
BÚDOVá Emília (Zámostie)
HRBáňOVá Eva (Dubová)
BLAŠKOVá Eva (Dubová)
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Narodili sa
Pavlovský Roman (Nemecká)

Dzurman Oliver (Nemecká)
Laurincová Vivien (Nemecká)

Stela Simanová (Dubová)

OPUSTILI NáS
Mušuková Sabína (Dubová), Sojaková Mária (Nemecká), Peťková Jolana (Nemecká), Plachý Štefan (Dubová), Žugecová Anna (Nemecká), 

Brindzová Anna (Dubová), Marčok Pavel (Zámostie), Hajster Ľudovít (Dubová)

V poslednom štvrťroku roka 2011 oslavujú svoje narodeniny:

Všetkým jubilantom srdečne gratulujeme 

Redakcia Noviniek spod Hradiska ďakuje  
všetkým svojim čitateľom  

za podporu a príspevky v roku 2011  
a všetkým svojim čitateľom želáme  

krásne a požehnané Vianoce  
a všetko len to najlepšie  
do nového roka 2012.

Vianočný receptárik
Šťavnatý čokoládový koláč

Cesto: 5 vajec, 1 hrnček kryštálového cukru, 1 hrnček 
polohrubej múky, 1 hrnček granka, 1 hrnček oleja,  
1 prášok do pečiva, na poliatie:1/2 hrnčeka uvarenej 
osladenej nescafé, malinový lekvár na potretie (ja nepotieram lekvárom)

Poleva: 2,5 dl smotany na šľahanie, 200 g čokolády na varenie

Postup: Cesto – všetky suroviny treba zmiešať, vyliať na vymastený, múkou vysy-
paný plech a pri teplote 180 stupňov 35–45 minút piecť. Hneď po vybratí z rúry 
pokvapkať kávou, nechať vsiaknuť a potrieť lekvárom. V smotane na šľahanie 
rozpustíme čokoládu, spolu uvaríme a vylejeme na cesto. Potom sa už nestíha 
krájať, čo je taký dobrý 

sVIaToČNÝ KaPRÍK alebo Rybacia sekaná v maslovom ceste

Cesto: 120 g masla,250 g hladkej múky, 1 žĺtok, soľ

Plnka: 400 g rybacieho mäsa (najlepšie z kapra), 1 cibuľa, gruzínske korenie 
ADŽIKA (alebo korenie na ryby), 100ml smotany na šľahanie, 2 vajcia, mleté 
čierne korenie

Zmäknuté maslo vypracujeme nahrubo s múkou tak, aby vznikli „žmolky“. Po-
tom pridáme žĺtok, asi 40 ml vody a štipku soli. Vypracujeme cesto a necháme 
ho odležať v chladničke. Rybu zbavíme kostí, nasekáme alebo pomelieme spolu 
s cibuľkou a dochutíme koreniacou zmesou. Pridáme smotanu a všetko spojíme 
1 vajcom, dochutíme soľou a korením.
Cesto rozvaľkáme na tenký plát a vykrojíme z neho 2 rovnaké ryby v tvare 
kapra. Na jednu časť dáme plnku a prikryjeme druhou časťou. Spoje potrieme 
rozšľahaným vajcom a dôkladne spojíme. Rybu tiež potrieme vajcom. Zo zvyšku 
cesta urobíme šupiny, oči, prilepíme na rybu a znova potrieme vajcom. Položíme 
na mastný papier a pečieme vo vyhriatej rúre pri teplote 180°C asi 40 minút 
dozlatista. Zo zeleniny môžeme naaranžovať „podvodný svet“.

Mária Skladaná

18 december 2011


